


“佛跳墙”中丰富的食材内容和繁杂的制作工序，成为张鼎启动此次个展项目的契机。自 2007 年至今，艺术

家不断追求其自洽美学系统的演变。“佛跳墙”中穿插交织着关于“吃”这一基本日常行为的生物性和社会

性两条线索。从取得食材到宴中狂欢，从觥筹交错到能量耗散，“佛跳墙”所涉为一个富有戏剧性的简单系统。

展览延续了张鼎在 2011 年个展“开幕”中对现场的控制力。同时，表演者的实施以及观众的参与都令人无法

预设现场关系和效果。“佛跳墙”将是 6月上海一场不容错过的货真价实的艺术盛宴。

张鼎，1980年生于甘肃。现居住并工作在上海。张鼎重要个展包括：开幕，香格纳画廊，上海（2011）；定律，

香格纳画廊，北京（2009）；张鼎 , 风 , KRINZINGER PROJEKTE, 维也纳, 奥地利（2008）；工具，香格纳画廊，

上海（2007）。近期展览包括：大字，孙逊 / 唐茂宏 / 张鼎的合作项目，香格纳北京（2011）；中国当代艺术

二十年之——中国影像艺术，民生现代美术馆，上海（2011）；SHANGHAI KINO，伯尔尼美术馆，瑞士（2009）；

以及中国发电站（意大利，2010；挪威、卢森堡，2007）等。

The abundant content of ingredients and the complex production processes in the cuisine Buddha 
Jumps over the Wall become the starting point of this time's ZHANG Ding Solo Exhibition. From 
2007 until today, the artist has been continuously pursuing the self-consistent evolution of his aesthetic 
system. Both biological and societal characters of eating as a daily behaviour are constantly interspersed 
throughout this exhibition. From getting food to a feast on carnival, from a disorderly party to energy 
dissipation, Buddha Jumps over the Wall involves a simple system with an abundantly dramatic character. 
The exhibition continues the tradition of controlling force on the site since ZHANG Ding solo 
exhibition Opening in 2011. At the same time, neither the implementation of the performers nor the 
participation of the viewers can default the relations and effects on the site. Buddha Jumps over the Wall 
will be a genuine art feast which shouldn't be missed this June in Shanghai. 

ZHANG Ding was born in 1980 in Gansu Province. Today he lives and works in Shanghai. ZHANG 
Ding's important solo exhibitions include: Opening, Zhang Ding Solo Exhibition, ShanghART H-Space, 
Shanghai (2011); Law, Zhang Ding Solo Exhibition, ShanghART Beijing, Beijing (2009); Zhang Ding, 
Wind, Krinzinger Projekte, Vienna, Austria (2008) and Tools, ShanghART, Shanghai (2007). Recent 
exhibitions include: Huge Character, Cooperation Project by SUN Xun, TANG Maohong, ZHANG 
Ding, ShanghART Beijing, Beijing (2011); Moving Image In China: 1988-2011, Minsheng Art Museum, 
Shanghai (2011); Shanghai Kino, KUNSTHALLE BERN, Switzerland (2009) as well as China Power 
Station (Italy in 2010, Norway and Luxembourg in 2007) etc. 
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